
Indkaldelse til bestyrelsesmøde i Avlsforeningen Den Jydske Hest tirsdag d. 13. 
august 2024 kl. 10 hos Søren Bull, Røddingvej 19, Vildbjerg 
 
Til stede: Søren, Helle, Jørgen, helle og Julie 
Anna over teams 
Ikke til stede: Henrik 
 
 Dagsorden:  
 
Orienteringspunkter: 
  
 1.Opfølgning og godkendelse af referat fra 23.05.2024 
Godkendt  
 
2. Evaluering af Landsskue og øvrige dyrskuer (alle) 
Gammel Estrup: 4 heste tilmeldt, men en god dag hvor der også var opvisning med nogle af de andre 
racer. Forespørgsel derinde om vi ønsker at lave et samarbejde med TTE Maskiner A/S, hvad kan vi gøre 
for hinanden, vil gerne en ”kontrakt”.  
Østjysk port service, har også vist interesse for samarbejde.  
Der laves forslag til dem begge på samme vilkår.  
I det hele taget snakkes der om vi kan lave mere reklame for vores sponsorer.  
Horsens: 6 jyder tilmeldt 
Roskilde dyrskue: gik fint, et godt skue både med udstilling og skue.  
Det fynske dyrskue: Et godt skue med gode show og udstillinger 
Aabenrå: gik godt som det skulle, en fin stille og rolig dag 
Landsskuet: ønsker en stand med noget mere reklame for vores race. Opmærksomhed på om standen 
skal stilles anderledes op, så den byder mere ind for publikum. Kunne der pyntes noget mere. T-shits, 
”spørg mig, om den Jydske hest”. Savner noget publikum i stalden når de kigger føl, men derimod gode 
bokse udenfor til dem. OBS at nogle af boksene var ikke rengjorte ordentligt.  
Kunne der laves aktivitetsark, både til store og små, quiz mm., for at få lidt publikum til? Billeder på 
boksdørene.  
Lidt mere kaffe til næste år. 
Opmærksomhed på kontroller blandt andet det med at der blev tjekket vand at dette var fast 
tilgængeligt, obs på fokus videre hen. Der er plads til en lille transportkrybbe hængene ved trætruet. 
OBS at der beskrives spand/krybbe til landsskuets huskeseddel. 
Aulum: 6 tilmeldte dyr, de unge mennesker som tog over, dejligt at se.  
Hjørring: 8 tilmeldte, en god dag. 
 
Ærespræmier: 
De små skuer: skulle vi give flere ærespræmier til de mindre dyrskuer?  
Det aftales at der gives en ærespræmie ved 5 tilmeldte Jydske heste ved det enkelte skue. Præmierne 
gradueres efter antal tilmeldte dyr. Fælles opmærksomhed fra medlemmer, at der meldes til 
bestyrelsen hvis der er min. 5 tilmeldte Jydske heste til et skue.  
 
3. Nyt fra genresourceudvalg(HD)  

Intet nyt 

 

4. Generalforsamling 2025 (HD)  

Lokation? 



Undersøges nærmere 

 

5. Medlemsorientering (HK)  

Virket godt med anmodning på Mobilepay (ca. halvdelen har betalt medlemskab). Øvrige forventes at 
være meldt ud når der ikke svares eller reageres på henvendelse.  

Ca. samme medlemstal som sidste år. 

 

6. Økonomisk orientering (HK)  

Stabilt 

 

7. Nyt fra Landsudvalget (HD)  

Arbejdes stadig i transportforordningen 

1. september, ny nordisk aftale trådt i kraft, hvor der er muligt at deltage i nordiske 
arrangementer med sin hest, forudsat få restriktioner.  

 

 8. Hjemmesiden roser og mangler (Alle)  

Referater fra bestyrelsesmøder er ikke tilgængelige, undersøges hvorfor de ikke kommer frem  

Etisk kodeks oprettes 

 

9.  Facebook (Alle)  

Sender billeder fra Landsskuet 

 

10. Beretning 2024 (HHT) 

Er så småt begyndt at komme lidt ind nu, der må meget gerne komme mere ind allerede nu.  

2021 = 250 stk. 

2022= 255 stk. 

2023 = 260 stk. 

Kan sagtens nøjes med 200 stk.  

 

11. Hingstekåring 2025(HD)  
Undersøger om der er ledigt i Viborg.  
 
12.  Ungeudvalg 
Intet nyt, god stemning til landsskuefesten.  
Der skal vælges nyt medlem. 
 
 
Beslutningspunkter: 
13. Weekendtræf 
Kommer snarest mail med lidt ekstra info til deltagerne 
Ca. 6-7 vogne, vogne nok til alle kan komme med.  
Kommer heste flere steder fra i DK. 
Knap 50 deltagere. 
 
14. Hingsteopdræt fælles nu og fremover opfølgning på antal bedækninger 



67 bedækninger indberettet i år. 

Søren vil gerne stadig tilbyde græsning næste år igen.  

Julie undersøger lige nærmere om der er mulighed for det på Tåsinge også. 

Vigtigt at alle hestene lukkes ud samme dag, da det giver mest ro i flokken. 

 

15. Hoppekåring 2024 

Alt det praktiske gennemgås. Der findes ud af hvem som kan være dommere hvor.  

 

16. Dommerkursus  

Umiddelbart er 3 datoer i spil. Helle undersøger med ridehal. Der laves forespørgsel ved Jørgen 
Finderup om han kan deltage og hvilken dag.  

 

18. Evt.  

Kåringsdommere, skal det udvælges anderledes? Vedtægtsændring udarbejdes.  

 

19. Næste møde 

d. 3/12-24 

 

Velmødt 
Helle Dalsgaard 
 


